
ANGLIČTINA – 6. TŘÍDA 
 

1.) Školní sešit – zápis: 

PAST SIMPLE – REGULAR VERBS (= pravidelná slovesa) 

- pro vytvoření pravidelných sloves použijeme koncovku -ED: 

PRAVIDLA: 

 u sloves končících na -E přidáme už jen -D (CLOSE → CLOSED) 

 u sloves končících na krátkou samohlásku a jednu souhlásku, zdvojíme koncovou souhlásku a 

přidáme -ED (STOP → STOPPED, TRAVEL → TRAVELLED) 

 slovesa končící na -Y měkčíme (STUDY → STUDIED, CARRY → CARRIED) 

 pokud sloveso končí na -D nebo -T, koncovka -ED se vyslovuje “ID“ (NEED → NEEDED)  

KLADNÁ VĚTA:                                          ZÁPORNÁ VĚTA: 

I watched TV all day.                                – pro zápor použijeme slovo DIDN’T  

He studied at Oxford university.            – sloveso již zůstane v základnám tvaru, koncovku -ED nepřidáváme 

                                                                     I didn’t watch TV all day.             He didn’t study at Oxford university. 

 

2.) Pracovní sešit str. 26: 

cv. 2 – podle zápisu v bodu č. 1 rozděl slovesa z šedého boxu do správného místa v tabulce. Do prvního 

sloupce dáváme slovesa, ke kterým přidáme koncovku -ED, ve druhém slovesa, ke kterým přidáme už 

jen -D, ve třetím sloupci slovesa, u kterých dvojíme poslední písmeno a ve čtvrtém sloupci slovesa, u 

kterých měkčíme -Y.  


